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ZÁPIS Z USTAVUJÍCÍ SCHŮZE AKADEMICKÉHO 

SENÁTU FAKULTY ARCHITEKTURY VUT V 

BRNĚ 

PRO FUNKČNÍ OBDOBÍ 2024–2027  

ZE DNE 28. 5. 2024 
 

Přítomni:  

Členové volební komise: 

Ing. arch. Jan Kratochvíl – předseda volební komise 

RNDr. Hana Koutná, Ph.D. 

Ing. Rostislav Košťál 

Senátoři: 

Mag. arch. Oleksii Bykov 

akad. mal. Milada Gabrielová 

Ing. arch. Nicol Galeová 

Martin Matoušek 

Ing. arch. Jan Mléčka, Ph.D. – odchod 19:45 

Dora Petrovičová 

Bc. Stanislav Průša 

Ing. arch. Adéla Šoborová 

Radovan Séleš 

MgA. Jan Šebánek, Ph.D. 

prof. PhDr. Pavel Šopák, Ph.D. 

Ing. Zdeněk Vejpustek, Ph.D. 

Vojtěch Zajíček 

Hosté: 

Ing. arch. Radek Suchánek, PhD – děkan FA VUT odchod 19:30 

Roman Warta 

 

Průběh jednání: 

1. Předseda volební komise zahájil ustavující zasedání, přivítal všechny přítomné a vyzval je k podpisu prezenční listiny 

(příloha č. 1 zápisu) 

2. Předseda volební komise informoval o průběhu voleb. Volební komise postupovala v  souladu s platnou legislativou. 

Přesto musela zaujmout stanovisko, respektive zasáhnout do průběhu voleb, a to ve věcech:  

a. Na seznamech voličů dodaných CVIS figurovali studenti přijíždějící na krátkodobý studijní pobyt (Erasmus). 

Volební komise je po konzultaci s volební komisí pro volby do AS VUT a právním oddělením rektorátu ze 

seznamu voličů vyřadila. 

b. Na seznamu voličů naopak chyběli členové akademické obce FA  VUT, a to vědečtí pracovníci a mimořádné 

profesorky. Volební komise je na seznam voličů doplnila. 

c. V průběhu voleb se rozhodl jeden z kandidátů rezignovat, a tudíž fakticky z voleb odstoupil. Písemné 

žádosti bylo volební komisí vyhověno a kandidát byl z  volebního lístku vyřazen. Následně o tom předseda 
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volebního komise informoval e-mailem akademickou obec. Tuto proceduru však žádný řád ani pokyny 

oficiálně neupravují. 

d. Elektronický volební systém VUT v jednoobvodovém systému chybně označil za neplatné ty volební lístky, 

na nichž nebyl označen žádný zástupce akademických pracovníků nebo žádný student. Byla provedena 

analýza všech neplatných volebních lístků a konstatováno, že kromě dvou volebních lístků jsou všechny 

platné. Následně byly výsledky voleb přepočítány. 

3. Předseda volební komise seznámil přítomné s výsledky voleb. Požádal zvolené kandidáty o složení slibu člena AS FA  VUT 

a následně jim předal osvědčení o členství v AS FA VUT. 

4. Byla zahájena volba předsedy AS FA VUT. Do I. kola byly nominovány tři kandidátky na zvolení, a to akad. mal. Milada 

Gabrielová, Ing. arch. Nicol Galeová a Ing. arch. Adéla Šoborová. V přímé tajné volbě obdržely kandidátky: 

akad. mal. Milada Gabrielová  2 hlasy 

Ing. arch. Nicol Galeová   5 hlasů 

Ing. arch. Adéla Šoborová  6 hlasů 

V souladu s článkem 8 Volebního řádu AS FA VUT postoupily do II. kola kandidátky Ing. arch. Nicol Galeová a Ing. arch. 

Adéla Šoborová. Proběhla přímá a tajná volba s těmito výsledky: 

 

Ing. arch. Nicol Galeová   5 hlasů 

Ing. arch. Adéla Šoborová  8 hlasů 

Předsedkyní Akademického senátu AS FA byla v II. kole zvolena Ing. arch. Adéla Šoborová a přebrala vedení schůze.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tuto část zapsal a verifikoval předseda volební komise: Ing. arch. Jan Kratochvíl 

____________________________________________________________________________________________________________________

__ 

 

5. Nově zvolená předsedkyně Ing. arch. Adéla Šoborová děkuje za zvolení a vyzývá ke zvolení místopředsedy.  

a. Mgr. Jan Šebánek poznamenává, že je důležité ctít tradici a zvolit místopředsedu místopředsedkyni ze 

studentských zástupců senátu.  

b. Ing. arch. Adéla Šoborová nominuje na post místopředsedy Radovana Séleše. 

c. Radovan Séleš nominaci přijímá 

d. Ing. arch. Jan Mléčka nominuje Martina Matouška  

e. Martin Matoušek nominaci přijímá 

f. Ing. arch Nicol Galeová se ptá navržených kandidátů na jejich motivaci kandidovat do funkce 

místopředsedy AS FA VUT a jejich postoj k tématu autonomie vysokého školství, které je teď politickým 

tématem, ve vztahu k událostem na Slovensku a jakými podněty ovlivníte projednávání nového 

vysokoškolského zákona. 

g. Radovan Séleš reaguje, že jeho motivací je přesvědčení, že zapojení studenstva do organizace školy je velmi 

důležitá. Vnímá svůj dosah mezi studenty a studentkami a AS FA VUT představuje vhodné fórum, kde může 

diskutovat a jednat v zájmů studenstva FA VUT. K druhé části otázky týkající se problematiky autonomie 

školství je připraven plnit své závazky v pozici senátora zodpovědně a vypořádat se všemi případnými 

problémy, jak jen nejlépe dovede. 
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h. Martin Matoušek je připraven šířit povědomí o aktuální problematice  autonomie školství a možných 

následků, pokud by se i ČR vydala „slovenskou cestou“ napříč akademickou obcí, zvláště mezi studenty, a 

tyto poznatky reflektovat v senátních diskusích.  

 

6. Ing. arch. Adéla Šoborová vyvolává hlasování o jmenování skrutátorů ve složení RNDr. Hany Koutné, Ph.D. a Ing. arch. 

Jana Kratochvíla. 

pro – 13 

proti – 0 

zdrželo se – 0 

RNDr. Hana Koutná, Ph.D. a Ing. arch. Jan Kratochvíl byli zvoleni skrutátory 

 

7. Do I. kola volby místopředsedy/místopředsedkyně byli navrženi dva kandidáti, a to Radovan Séleš a Martin Matoušek. 

Proběhla přímá a tajná volba s těmito výsledky: 

Radovan Séleš   8 hlasů 

Martin Matoušek   5 hlasů 

Místopředsedou Akademického senátu AS FA byl v I. kole zvolen Radovan Séleš. 

8. Ing. arch. Radek Suchánek gratuluje senátu k ustavení a děkuje senátorům za jejich kandidaturu do AS FA VUT. Přidává 

také administrativní posilu akademickému senátu. Poznamenává, že v následujících měsících senát čeká schvalování 

stěžejních dokumentů, které si zasluhují diskusi.  

a. Ing. arch Nicol Gale se přidává ke gratulacím a upozorňuje na důležitost správného procesního řízení 

senátu včetně zápisů. A podtrhuje důležitost diskuse senátu nad předloženými dokumenty. Dodává, že 

senát čeká v nadcházející době schvalování také rozpočtu fakulty pro rok 2024, který by bylo vhodné 

schválit do začátku léta, ale stále nebyl předložen tajemníkem 

b. Ing. arch. Adéla Šoborová dodává, že vzhledem k výměně senátorů, nebylo možné dokumenty v posledních 

dnech předkládat, ale určitě je můžeme v nejbližší době očekávat. 

c. Ing. arch. Nicol Galeové vysvětluje zúčastněným co význam čtrnáctidenní předkládací lhůty. 

d. Děkan význam strategických plánů a jejich propojenosti napříč univerzitou. Také zdůrazňuje nadcházející 

hodnocení univerzity potažmo fakult nezávislým hodnotícím panelem, které bude probíhat na podzim 

2024. V posledním hodnotícím panelu, který probíhal na podzim 2023 si fakulta vedle skvěle.  

 

9. Probíhá diskuse nad termínem I. řádného zasedání AS FA VUT. Dle zvyklosti se zasedání konají v přímé návaznosti na 

zasedání AS VUT.  

a. Nicol Galeová upozorňuje, že ustavující zasedání AS VUT se bude konat 18.6.2024, ale předpokládá se jeho 

protažení do odpoledních hodin, vzhledem ke scházení pracovních skupin po ustavující schůzi.  

b. Není možné nalézt termín, na kterém se shodnou všichni senátoři. Největší protnutí časových možností 

senátorů z diskuse vyplývá na 19.6.2024. Mgr. Jan Šebánek prosí o přistoupení k hlasování. 

c. Ing. arch. Adéla Šoborová vyvolává hlasování o usnesení č. 1. 

 

Usnesení č. 1 
AS FA VUT ustanovuje termín I. řádného zasedání AS FA VUT na 19. 6. 2024 ve 13:00 hybridní formou. 

pro – 8 

proti – 1 

zdrželo se – 4 

Usnesení bylo přijato 

 

10. Ing. arch. Nicol Galeová poznamenává, že je důležité založit pracovní skupiny, aby mohly řádně projednat stěžejní 

dokumenty, které budou v nejbližší době předloženy. Mezi nimi je i strategický plán, který je třeba projednat ve všech 

pracovních skupinách. Přítomným vysvětluje, co to pracovní skupiny jsou a jak fungují.  

a. Akad. mal. Milada Gabrielová připomíná, že členem pracovních skupin může být kdokoli z  akademické obce 

bez návaznosti na členství v akademickém senátu. Členstvím je podmíněno pouze předsednictví pracovní 

skupiny. 

b. Jednotliví členové se postupně přiřazují do jednotlivých pracovních skupin.  

c. Ing. arch. Adéla Šoborová sjednocuje název pracovní skupiny původně nazývané „pro vědu, výzkum a tvůrčí 

činnost“ se současně užívanou terminologií, na pracovní skupinu pro „tvůrčí činnost“. 
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d. Ing. arch. Nicol Galeová dovysvětluje kontext termínu „tvůrčí činnost“. 

e. Pracovní skupina pro přesun na Údolní 53 zůstává neobsazena. 

f. Ing. arch. Adéla Šoborová vyvolává hlasování o usnesení č. 2 

 

 

Usnesení č. 2 
AS FA VUT zakládá pracovní skupinu pro ekonomické záležitosti ve složení Jana Mléčky, Milady Gabrielové, Adély Šoborové, 

Radovana Séleše, jejíž předsedkyní je Adéla Šoborová; pro legislativní záležitosti ve složení Jana Mléčky, Jana Šebánka, 

Stanislava Průši, Romana Warty, jejíž předsedou je Jan Šebánek; pro tvůrčí činnost ve složení Nicol Galeové, Vojtěcha 

Zajíčka, Zdenka Vejpustka, Oleksii  Bykova, jejíž předsedou je Nicol Galeové; pro pedagogické záležitosti ve složení Zdeňka 

Vejpustka, Milady Gabrielové, Martina Matouška, Oleksii  Bykova, Radovana Séleše, Dory Petrovičové, jejíž předsedou je 

Milada Gabrielová. 

pro – 13 

proti – 0 

zdrželo se – 0 

Usnesení bylo přijato 

11. Ing. arch. Adéla Šoborové děkuji za přítomnost na zasedání a připomíná následující setkání 19.6.2025 od 13:00 hybridní 

formou (MS Teams + zasedací místnost děkana A117)  

 

 

 

 

 

Dne 28. 5. 2024          verifikovala: Ing. arch. Adéla Šoborová 


